
Kommunfullmäktige 
Sammanträdesdatum 2018-12-10

Justerare Uppdragsbestyrkande

§ 9: Kommunplan med årsbudget 2019 och utblick 
2020-2022
Delges: 

Samtliga nämnder och bolag.

Dnr 17KS495

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar

att bifalla de förslag till kommunplan och budget som (C), (L), (MP) och (S) lagt 
fram.

att driftsramen (kommunbidrag) för Omvårdnadsnämnden minskas med 95 973 
ksek för 2019 (utsikt 96 267 ksek år 2020, 97 035 ksek år 2021,
98 323 ksek år 2022) och flyttas över till med motsvarande belopp för i 
Arbetsmarknads och funktionsrättsnämndens.

att kunna göra redaktionella förändringar i det upprättade förslaget

 

 

Ärendebeskrivning

Socialdemokraterna, Liberalerna, Centerpartiet och Miljöpartiets förslag till 
Kommunplan med årsbudget 2019 och utblick 2020 -2022 med ekonomiska 
ramar, avkastningskrav, kommunövergripande mål, ägardirektiv och uppdrag. 
Inför sammanträdet lämnades även förslag till kommunplan från Moderaterna och 
Kristdemokraterna samt Sverigedemokraterna.

Inlägg i ärendet

Åsa Wiklund-Lång (S), Gin Akgul Hajo (V), Helene Åkerlind (L), Margaretha 
Wedin (C), Therese Metz (MP), Jan Myléus (KD), William Elofsson (M), Mattias 
Eriksson Falk (SD), Jörgen Edsvik (S), Evelyn Klöverstedt (L), Helene Börjesson 
(MP), Lars Öberg (S), Måns Montell (M), Owe Hellberg (V), Emanuel Hort (MP), 
Wanja Delén (SD), Lars Beckman (M), Lisa Trevitt (S), Matilda Sundquist Boox (S), 
Lena Säfström (S), Ahmed Amin (S), Tord Fredriksen (V), Daniel Olsson (S), Pekka 
Seitola (M), Niclas Bornegrim (M), Charlotta Lagnander (V), Sanna Backeskog (S), 
Hans Wahlström (S), Martina Kyngäs (KD), Seppo Laine (V), Christoffer Rogsberg 
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(S), Per-Åke Fredriksson (L), Håkan Alenius (S), Maud Liljeqvist (V), Ewa Marja 
Andersson (M), Lars-Göran Ståhl (S) och Patrik Stenvard (M).

 

Yrkanden

Åsa Wiklund Lång (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

William Elofsson (M) och Jan Myléus (KD) yrkar i första hand bifall till 
moderaternas och kristdemokraternas förslag till budget. I andra hand i det fall 
annat budgetförslag vinner på:

1.att uppdra till Kultur- och fritidsnämnden att renodla allt stöd till 
studieförbunden till deltagarstöd och därmed ej subventionera hyror för lokaler.

2. att en revidering av befintlig cykelplan görs under 2019 med en utredning av 
cykelväg till Furuvik via Bomhus.

3.att uppdra till Kultur- och fritidsnämnden att upprätta en utvecklingsplan för 
friluftsområdet i Hemlingby och i samband med det utreda ett 
längdskidåkningsspår med konstsnö.

4. att det inom kommunkoncernen upprättas ett barnrättsnätverk för att driva och 
hantera barnrättsfrågor och som bland annat årligen utvärderar på vilket sätt barn 
och ungdomar påverkats av de beslut som tagits.

5. att utreda möjligheten att etablera ytterligare en familjecentral i Gävle kommun.

6. att uppdra till kommunledningskontoret att utreda kommunens belåning för att 
på längre sikt sänka belåningsgraden.

7. att utreda förutsättningarna för att förbättra möjligheterna att bedriva 
centrumhandel i Gävle genom att se över användandet av gator för all slags trafik 
och att använda parkeringstaxor som ett hjälpmedel.

8. att beakta naturvårdsvärdena i hela Gävle kommun och ge de närboende ökat 
inflytande när nya energikällor planeras.

9. att utreda förutsättningarna för föreningsdrift avseende caféer i alla kommunala 
idrottsanläggningar och förutsättningarna för att föreningarna ska kunna äga 
namnrättigheterna på arenorna för att möjliggöra välbehövliga intäkter till vårt 
föreningsliv.

10. att utreda förutsättningarna för att Gävle kommun snarast ansöker om att sätta 
upp trygghetsskapande kameror på platser där brott ofta har begåtts.
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11. att Gävle kommun i samarbete med kollektivtrafikmyndigheten utvärderar vilka 
konsekvenser arbetet med Bus Rapid Transit (BRT) har haft för bussresenärer i 
kommunen samt utreder möjligheten att förlänga busslinjerna 3 och 1.

12. att uppdra till Samhällsbyggnadsnämnden att i samråd med Kultur- och 
fritidsnämnden utreda förutsättningarna för att området runt Strömvallen blir ett 
frilufts- och rekreationsområde som erbjuder ytor för spontanidrott.

13. att uppdra till Utbildningsnämnden att utreda förutsättningarna att utöka 
möjligheterna för Gävles skolelever att få läxhjälp utan kostnad.

14. att uppdra till Socialnämnden att utreda möjligheterna att införa oanmälda 
hembesök hos de som mottar försörjningsstöd för att kontrollera att stödet är 
berättigat.

15. att uppdra till Utbildningsnämnden att utvärdera de skolförändringar, främst 
de rörande Solängsskolan, som utfördes under den gångna mandatperioden.

16. att nuvarande LOV-system inom hemtjänsten bibehålls och fördelningen 
mellan den egna regin och de privata välfärdsföretagen styrs av medborgarnas val 
och inte av en fastlagd fördelning.

Mattias Eriksson Falk (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas budgetförslag.

Gin Akgul Hajo (V) yrkar på följande tillägg till S, C, L och MP:s budgetförslag:

17. Stadshus AB ökar sin utdelning med ytterligare 20 mnkr årligen från 2019 
utöver de beskattade 6 miljonerna från tidigare. Av detta medföljer motsvarande 
ökning i utdelningskrav på Gävle Energi. Av de 20 miljoner kronor öronmärks 10 
milj för införandet av arbetstidsförkortning i enlighet med uppdraget till 
Kommunstyrelsen angående arbetstidsförkortning. 

18. Att överskottsmålet sänks från 1,0% till 0,85%. Detta beräknas till ca 10 mnkr

19. Omvårdnadsnämnden uppdras att ökad grundbemanningen på 
omvårdnadsnämndens äldreboenden. De äldreboenden som inte redan har det ska 
återställas till en personaltäthet motsvarande 0,58 på dagtid. I förlängningen vill vi 
se ett nästa steg som motsvarar en personaltäthet på 0,66 dagtid.

20. Utbildningsnämnden ska verka för en ökad likvärdighet inom kommunens 
förskoleverksamhet genom att minska barngruppernas storlek samt arbeta för en 
ökad bemanning.

21. Omvårdnadsnämnden ges i uppdrag att under mandatperioden införa ett 
projekt i enlighet med Munkedalsmodellen vilket innebär matlagning i hemmet 
inom den kommunala hemtjänsten.
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22. Att den enskilde som avstår från att välja hemtjänstutförare tilldelas 
kommunens egna verksamheter som utförare.

23. Samhällsbyggnadsnämnden uppdras att färdigställa etapp 3 av stads-
/familjebadet under 2019 finansiering sker genom förskjutningen av medlen för 
ombyggnaden av Drottninggatan.

24. Bostadsförsörjningsprogrammet bör kompletteras med en analys av vilket 
behov av nya bostäder och ombyggnad av befintliga bostäder som behövs för att ge 
alla rätt till en god bostad till en rimlig kostnad. Den allmänna formuleringen om 
att bygga 800 bostäder per år bör preciseras. Bygg minst 400 hyresrätter per år. Av 
dessa får AB Gavlegårdarna i uppdrag att i snitt bygga 300 hyresrätter per år de 
närmaste åren.

25. Kommunstyrelsen uppdras att se över projekten som finansieras av de 
“bosocialamedlen” från Gavlegårdarna AB under kommunstyrelsen för att få en 
tydligare koppling till ABG:s verksamma områden. Eventuella kommande projekt 
ska ske i samråd med hyresgästerna och intresseorganisationer för att stärka 
utvecklingen i de mest socialt utsatta bostadsområdena.

26. Att Sociala hållbarhetsprogrammet implementeras och fokus läggs på 
suicidprevention och på att arbetet med “Våld i nära relationer” fortsätter i samma 
omfattning som tidigare.

27. Kommunstyrelsen får i uppdrag att påbörja en arbetstidsförkortning med 
bibehållen lön för medarbetare +60 år. Arbetstidsförkortningen ska sänkas till 
32h/v, arbetet ska inledas under 2019. Finansiering sker i huvudsak genom 
utdelning från Gävle Stadshus AB. Uppdraget beräknas beröra ca 770 medarbetare.

28. Att fastigheterna; Fyren Norrsundet, Hedesunda Folkets hus, Engesbergs 
camping, Smörnäs Lägergård, Sjömanskyrkan och Johnny Mattsson gården behålls 
i kommunens egen regi.

29. Samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att påbörja avgiftsfri kollektivtrafik 
för kommunens ungdomar  under 2019.

30. Att Å-rummet bevaras i sitt nuvarande form.

31. Kultur- och fritidsnämnden uppdras att påbörja en sänkning av avgiften till 
kulturskolan under 2019.

32. Kultur- och fritidsnämnden uppdras att utreda behovet och kostnaderna för 
utformning av en idrotts yta i stadsdelen Valbo.

33. Utbildningsnämnden uppdras att aktivt arbeta för att modersmålsundervisning 
sker under ordinarie skoldag.
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34. Utbildningsnämnden prioriterar arbetet med en kvalitetshöjning på 
introduktionsprogrammen samt tydligt arbetar med att implementera och utveckla 
yrkespaket.

35. Utbildningsnämnden utarbetar en plan under 2019 för när och hur alla barn 
ska erbjudas minst 30 timmar förskola per vecka med bibehållen kvalité i 
verksamheten och att återkomma med eventuella anspråk på ramutökning.

36. Utbildningsnämnden uppdras att erbjuda alla flickor i årskurs 6–9 och 
gymnasiet en kurs i feministiskt självförsvar.

37. Att fortsätta arbetet tillsammans med andra nämnder, bolag och civilsamhället 
möjliggöra för att ensamkommande barn som under asylprocess hunnit fylla 18 år 
och studerar få bo kvar i kommunen och fullfölja sina studier.

38. Att under 2019 utarbeta en strategi kring hur den upplevda arbetssituationen 
kan förbättras och antalet ärenden per handläggare kan minskas inom 
socialtjänsten (IFO, LSS och äldreomsorg)

Ändringar till ägardirektiven till Gavlegårdarna AB

39.  Att i Gavlegårdarnas ägardirektiv ändra det ekonomiska avkastningskravet till 
att beräknas som en avkastning på det egna kapitalet och ligga fast under 2019–
2022. Avkastningen bör vara mellan 4-6 %.

40. Att Gavlegårdarnas kalkylräntor vid nyproduktion är densamma oavsett var det 
byggs. Samma produktionskostnad ska ge samma hyresnivå.

41. Att Gavlegårdarna vid nyproduktion alltid söker det statliga investeringsstödet 
för att hålla nere hyrorna

42. Att Gavlegårdarna bygger 300 lägenheter om året för att öka beståndet av 
hyresrätter

Ekonomisk sammanställning

Vänsterpartiet anser att de kommunala bolagen är välskötta och kan bidra till 
kommunens välfärdsverksamheter därför höjer vi utdelningen från GSAB. Vidare 
anser Vänsterpartiet att i tider där det krävs satsningar på välfärden att 
överskottsmålet sänks särskilt i en kommun med välskött ekonomi.

Dessutom är det av vikt att se över investeringar som bidrar till störst 
samhällsnytta där vi anser att stadsbadet har en betydligt större samhällsnytta än 
satsningen på Drottninggatan. Därför ska stadsbadet prioriteras och vara 
färdigställd under 2019.

Sida 5 av 7



Kommunfullmäktige 
Sammanträdesdatum 2018-12-10

Justerare Uppdragsbestyrkande

Patrik Stenvard (M) yrkar avslag på Gin Akgul Hajo (V) tilläggsyrkanden då 
ärendet ej är berett.

Propositionsordning

Ordförande ställer först proposition på om Gin Akgül Hajos (V) tilläggsyrkande får 
framställas och finner att kommunfullmäktige bifaller tilläggsyrkandet.

Votering begärs och bifalles. Den som anser att Gin Akgül Hajos 
(V) tilläggsyrkande inte får framställas röstar ja. Den som bifaller att Gin Akgül 
Hajos (V) tilläggsyrkande får framställas röstar nej. Vid votering avges 65 röster, 
varav 27 ja-röster samt 38 nej-röster. Ordförande finner att Kommunfullmäktige 
beslutar Gin Akgül Hajos (V) tilläggsyrkande ska framställas.

Därefter ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag (C, L, MP och S förslag), 
moderaternas och kristdemokraternas förslag, samt sverigedemokraternas förslag 
till budget mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag (C, L, MP och S förslag).

Därefter ställs varje tilläggs att-sats från William Elofsson (M) och Jan Myléus 
(KD) samt Gin Akgül Hajo (V) för sig. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 
avslår att-sats 1–11; 13–15; 17–27; 29–35 samt 37–42.

Votering begärs och bifalles gällande att-sats 12. Följande voteringsproposition 
godkännes. Den som anser att tillägget ska avslås röstar ja. Den som bifaller att 
tillägget ska bifogas till kommunplan och budget återremitteras röstar nej. Vid 
votering avges 65 röster, varav 33 ja-röster, 21 nej-röster samt 11 avstår. 
Ordförande finner att Kommunfullmäktige beslutar att avslå tilläggs att-sats 12.

Votering begärs och bifalles gällande att-sats 16. Följande voteringsproposition 
godkännes. Den som anser att tillägget ska avslås röstar ja. Den som bifaller att 
tillägget ska bifogas till kommunplan och budget återremitteras röstar nej. Vid 
votering avges 65 röster, varav 39 ja-röster, 15 nej-röster samt 11 avstår. 
Ordförande finner att Kommunfullmäktige beslutar att avslå tilläggs att-sats 16.

Votering begärs och bifalles gällande att-sats 28. Följande voteringsproposition 
godkännes. Den som anser att tillägget ska avslås röstar ja. Den som bifaller att 
tillägget ska bifogas till kommunplan och budget återremitteras röstar nej. Vid 
votering avges 65 röster, varav 32 ja-röster, 6 nej-röster samt 27 avstår. Ordförande 
finner att Kommunfullmäktige beslutar att avslå tilläggs att-sats 28.

Votering begärs och bifalles gällande att-sats 36. Följande voteringsproposition 
godkännes. Den som anser att tillägget ska avslås röstar ja. Den som bifaller att 
tillägget ska bifogas till kommunplan och budget återremitteras röstar nej. Vid 
votering avges 65 röster, varav 32 ja-röster, 6 nej-röster samt 27 avstår. Ordförande 
finner att Kommunfullmäktige beslutar att avslå tilläggs att-sats 36.
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Beslutsunderlag
 §234 KS Kommunplan med årsbudget 2019 och utblick 2020-2022, dnr 

17KS495-39
 2018-12-03 (C) (L) (MP) (S) - Kommunplan med årsbudget 2019 och utblick 

2020-2022, dnr 17KS495-29
 Bilaga 1 - Investeringsbudget i detalj 2019-2022, dnr 17KS495-30
 Bilaga 2 - Exploateringsbudget i detalj Kommunplan 2019-2022, dnr 17KS495-

33
 Bilaga 3 - Sammanställning ägardirektiv för Gävle Stadshus AB 2019-2022, dnr 

17KS495-32
 Förslag 2018-12-03 från Moderaterna (M) och Kristdemokraterna (KD) - 

Kommunplan med årsbudget 2019 och utblick 2020-2022, dnr 17KS495-35
 Bilaga 1 - Investeringsbudget i detalj Kommunplan 2019-2022 -Moderaterna 

(M) och Kristdemokraterna (KD), dnr 17KS495-36
 Bilaga 2 - Exploateringsbudget i detalj Kommunplan 2019-2022 - Moderaterna 

(M) och Kristdemokraterna (KD), dnr 17KS495-37
 Bilaga 3 - Sammanställning Ägardirektiv 2019-2022 - Moderaterna (M) och 

Kristdemokraterna (KD), dnr 17KS495-38
 Förslag från Sverigedemokraterna (SD) - Budget 2019 med utblick 2020-2022, 

dnr 17KS495-34
 Kommunfullmäktige 20181210 Tillägg gällande ramar OMV och AFR_, dnr 

353572
 Debattregler vid budgetdebatten den 10 december 2018, dnr 353625
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